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REFERAT AF 30. MØDE I MMS STUDIENÆVN  

VED FORSVARSAKADEMIET AFHOLDT 

TORSDAG DEN 15. APRIL 2024 

PÅ FORSVARSAKADEMIET 

 

 

 

DELTAGERE: 

Uddannelsespersonale: 

MJ Kenneth Pors Straarup, MMS-sektionen 

 

Videnskabeligt Personale (VIP): 

Adjunkt Andreas Graae, IMT (Formand) 

Adjunkt Troels Burchall Henningsen; ISK 

 

Sekretær: 

KTFM Sascha Hedberg  

 

Ad hoc: 

 

Repræsentanter Studerende: 

KN Christian Nydahl 

 
Fraværende 

 

   

 

DAGSORDEN: 

 

1) Velkomst og formandens orientering 

2) Godkendelse af referat fra forrige møde 

3) Status på ny MMS og studienævnets rolle 

4) Meritsager og evalueringer 

5) Fremtidige udfordringer med eksamenssnyd ift. kunstig intelligens/Chat GPT 

6) Eventuelt og næste møde 

  

AD dagsordenen pkt. 1. 

Formanden bød velkommen til det 30. møde i MMS studienævn. 

Der blev talt om, at vi fortsat mangler repræsentanter fra de studerende – pt. er der kun én 

studerende til at repræsentere alle MMS-Optag. Interesseret har fortsat mulighed for at melde 

sig via sekretæren Sascha Hedberg. 

 

AD dagsordenen pkt. 2. 

MMS-sektionen, Kenneth P. Straarup havde tilføjelser til referatet, som han havde undersøgt 

siden mødet; 

 Pkt. 4 – forvaltning af tiden og fleksibilitet af de enkelte moduler – fleksibiliteten handler om 

at få et puslespil til at gå op i forhold til bookning af Skalstrup. Fleksibiliteten er afhængig af 

ledighed og andre MMS-moduler, som også skal benytte Skalstrup. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

INST har selv meldt ønsker ind i forhold til uger og længde – fulde uger (4-5 dage) giver 

bedst mening i forhold til bookning på Skalstrup samt transporttid for den enkelte stude-

rende. 

 

 Bekymring i forhold til at uddannelsen tit bliver nedprioriteret i forhold til privatliv/arbejde; 

- Kan studievilkår gøres bedre? –Studiefri dage har tidligere været et emne - 80 dage 

over hele studiet har været nævnt. Hvor langt er man nået i arbejdet – ingen kender 

status! 

 

Chefbrevet skal fortsat være obligatorisk, når der fremsendes optagelsesbreve ud til de nyop-

taget studerende. Som studerende, lav en aftale om studievilkår med chefen i forbindelse med 

uddannelsesaftale. 

 

Der burde forsat fra FAK ledelse være opmærksomhed omkring de studerendes studievilkår. 

 

 Moduler forud for MMS. Krigens love - ansvaret for at tage modulet ligger hos den stude-

rende selv.  

I ny MMS vil der også forekomme kurser, som der skal tages forud for opstart på modulerne. 

- Studienævnet stiller spørgsmålstegn ved, om man kan det! Undersøges nærmere af 

Formanden. 

 

Pkt. 5 – stillingen som studieleder fortsat i opslag. Siden mødets afholdelse, er fundet en ny 

studieleder, Jens Kyster fra Beredskabsstyrelsen, som starter d. 1. AUG? 

 

Pkt. 6 – MMS-tillæg til enkeltforløbsstuderende. Studiechefens opfordring er, at gå via HOD og 

argumentere for, hvorfor tillægget også burde tilfalde dem. Der er en forhandling imellem fag-

forening og deres medlemmer.  

 

 

AD dagsordenen pkt. 3:  

Studieordning på ny MMS er blevet godkendt – den kan læses på www.fak.dk – der er store 

ændringer i forhold til studieordning 2020. 

Overgangsordninger er ved at falde på plads – tvivlsspørgsmål kan altid rettes til Studievejle-

der Kenneth P. Straarup. 

Meriteringssager kan også rettes til Studievejleder Kenneth P. Straarup.  

Ansøgningsfrist til ny MMS er den 20. maj 2024. 

 

AD dagsordenen pkt. 4: 

Der har været en meritansøgning, hvor ansøger fik afslag, da den ansøgte uddannelse var på 

niveau 6.  

 

AD dagsordenen pkt. 5:  

FAK har lavet en policy omkring AI/Chat GPT.  

De modulansvarlige skal have et større fokus på de selvstændige elementer og der skal arbej-

des videre med tanke om andre former for eksamener. Der kan med fordel afsluttes med 

mundtlige afprøvninger. 

Hvor meget vil fakultetet arbejde med AI/Chat GPT – der er bekymring fra Studienævnet om, 

hvordan FAK fremadrettet vil håndtere det. 

 

http://www.fak.dk/


 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

AD dagsordenen pkt. 6:  

Input fra de studerende; 

Der ønskes bedre sammenhæng imellem modulerne.  

Der findes en overgangsordning fra gammel MMS til ny MMS – den findes i Studieordning 

2024, som findes på www.fak.dk 

Der bliver efterspurgt at modulerne først starter kl. 12 og ikke kl. 10. Omhandler primært 

FLEX-modulerne. 

Valg af censor – der er ønsker fra de studerende om, at INST oplyser navnet på censorer på 

Masterprojekterne. 

 

Næste møde ultimo august. 

 

 

___________________ 

Sascha Hedberg 

                             Sekretær 

 

 

 

 

 

http://www.fak.dk/

